
东南大学 2022 年国际暑期学校项目介绍 
Introduction of SEU International Summer School Program 

 

项目主题 Theme 

 
东南大学“国际化复合型外语人才”国际暑期学校 
The International Summer School of "Internationalized Compound Foreign Language 
Talents" of Southeast University 
 

项目概述 Overview 

外教为主，中教为辅，以互动讲座、语言技能练习、微讲座、模拟项目等教

学形式，在沉浸式英语学习环境中，全面提高学生的英语综合技能，跨文化交际

能力，具体内容如下： 
1. 打破旧的“以课堂为中心、以教师为中心、以书本为中心”的教学模式，

充分调动学生自主学习的积极性和热情，使学生获得更多的语言实践和锻炼机会。  
2. 拓宽学生的知识视野、为充实学生的综合英语语言文化知识提供广阔的

空间。通过电影配音、短剧表演、演讲和辩论、英文才艺展示等实用活泼的形式，

检验、运用他们的英语语言技能和文化知识，在实践中培养分析问题、解决问题

的能力，增长才干。 
3. 锻炼、提高学生的语言表达能力和思辨能力。国际化复合型外语人才培

养中涉及到的时事政治、文化教育、社会生活、思想道德等系列专题超越英语口

语课局限，将使学生有机会围绕各类重大问题进行思考与分析，学会系统、深入、

连贯地发表自己的见解，进行流利而得体的交流。 
4. 国际化复合型外语人才培养中采用的教学训练形式是对正常的英语课堂

教学有效的补充；学生将在实践中复习、巩固、深化所学的内容，并以更高的积

极性和热情投入以后的课堂学习，这对活跃课堂气氛、增进教学效果、提高教学

质量必将产生积极的推动作用。 
5. 国际化复合型外语人才将不仅从整体上增强学生的英语语言技能，提高

他们的综合能力与素质，还会锻炼培养一批优秀的英语人才，因而兼有为以后参

与国内外不同层次的英语演讲、辩论等赛事选拔和锻炼选手的功能。经过英语综

合技能培训的锤炼，部分优秀学生将走出校门，展示东南大学学生的风采，为东

南大学争光添彩。 
 
The summer school are mainly taught by foreign teachers, supplemented by Chinese 
teachers. The class will include interactive lectures, language skills exercises, 
micro-lectures, simulation projects and other teaching forms in an immersive English 
learning environment with the intent to comprehensively improve students’ 
comprehensive English skills and cross-cultural communication skills. The specific 
contents are as follows: 
 
1. Breaking the old “classroom-centered, teacher-centered, and book-centered” 



teaching mode, fully mobilizing students’ enthusiasm and enthusiasm for autonomous 
learning, and enabling students to gain more opportunities for language practice. 
 
2. Broadening students’ knowledge horizons and providing a broad space for 
enriching students’ comprehensive knowledge of English language and culture. 
Through practical and lively forms such as film dubbing, skit performances, speeches 
and debates, and English talent shows, they will be able to apply their English 
language skills and cultural knowledge, cultivate their analyzing ability, and solve 
problems in real situations. 
 
3. Improving students’ language skills and critical thinking skills. The series of topics 
related to current affairs, politics, cultural education, social life, ideology and morality 
involved in the training of international compound foreign language talents go beyond 
the limitations of spoken English classes, and will enable students to think and 
analyze various major issues, learn systematically and deeply, express their opinions 
coherently, and communicate fluently and appropriately. 
 
4. The form of teaching and training adopted in the training of international and 
compound foreign language talents is an effective supplement to normal English 
classroom teaching. Students will review, consolidate and deepen the contents they 
have learned in practice, and invest with higher enthusiasm and enthusiasm. In the 
future classroom learning, this will definitely have a positive effect on activating the 
classroom atmosphere, enhancing the teaching effect, and improving the teaching 
quality. 
 
5. Internationalized compound foreign language talents will not only enhance students’ 
English language skills as a whole, but also train and cultivate a group of excellent 
English talents. Therefore, they will be able to participate in different levels of 
domestic and foreign events in the future. English speech, debate and other events to 
select and exercise the function of players. After being tempered by the 
comprehensive English skills training, some outstanding students will walk out of the 
school to show the demeanor of students at Southeast University and bring glory to 
the university. 
 

日程安排（暂定）Schedule（Draft） 

每日教学安排 (8月 8日—9月 2日, 为期四周)  
 
8:00-9:35     英语互动讲座（外教） 
9:50-11:25    英语综合技能操练（中教） 
14:00-15:35   英语综合技能操练（中教）   
 
Daily teaching schedule (August 8-September 2, four weeks) 
8:00-9:35 English Interactive Lecture (Foreign Teacher) 



9:50-11:25 Comprehensive English Skills Practice (Chinese Teaching) 
14:00-15:35 Comprehensive English Skills Practice (Chinese Teaching) 
 

计划招生人数 Number of Participants 

300名学生 
300 students 
 

申请要求 Application Requirements 

语言要求：中级英汉双语听说能力 
年级要求：外国语学院 2020级、2021级本科生 
Language requirements: Intermediate English and Chinese listening and speaking 
proficiency 
Grade requirements: 2020 and 2021 undergraduates of the School of Foreign 
Languages 
 

申请截止时间 Application Deadline 

2022年 6月 30日 
June 30, 2022 
 

主办/承办单位 Host & Organizer 

东南大学外国语学院 
School of Foreign Languages, Southeast University 
 

联系人及联系方式 Contact Information 

赵雪宇      18013802613 (微信同步) 
Zhao Xueyu  18013802613 (Wechat ID is the same as the cellphone number) 
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